
 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  53E LÉGISLATURE 2013 2014 KAMER-5E ZITTING VAN DE 53E ZITTINGSPERIODE 

 

CRABV 53 COM 897 

 

CRABV 53 COM 897 

CHAMBRE DES REPRESENTANTS  

DE BELGIQUE 

BELGISCHE KAMER VAN  

VOLKSVERTEGENWOORDIGERS 

COMPTE RENDU ANALYTIQUE  BEKNOPT VERSLAG  

COMMISSION DE LA JUSTICE COMMISSIE VOOR DE JUSTITIE 

Mercredi Woensdag 

15-01-2014 15-01-2014 

Après-midi Namiddag  

  

Le Compte rendu analytique est un résumé des débats. 

Des rectifications peuvent être communiquées par écrit 

avant le 

Het Beknopt Verslag geeft een samenvatting van de 

debatten. Rechtzettingen kunnen schriftelijk meegedeeld 

worden vóór 

21/01/2014, à 16 heures. 

 

au Service de Traduction du CRA-BV 

 

21/01/2014, om 16 uur. 

 

aan de dienst Vertaling BV-CRA 

 

Fax: 02 549 82 33 

e-mail: trad.crabv.corrections@laChambre.be 
Fax: 02 549 82 33 

e-mail: vert.crabv.correcties@deKamer.be 

  
  

 



 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  53E LÉGISLATURE 2013 2014 KAMER-5E ZITTING VAN DE 53E ZITTINGSPERIODE 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
N-VA Nieuw-Vlaamse Alliantie 

PS Parti Socialiste 

CD&V Christen-Democratisch en Vlaams 

MR Mouvement réformateur 

sp.a  socialistische partij anders 

Ecolo-Groen! Ecologistes Confédérés pour  l’organisation de luttes originales – Groen! 
Open Vld Open Vlaamse Liberalen en Democraten 

VB Vlaams Belang 

cdH centre démocrate Humaniste 

FDF Fédéralistes démocrates francophones 

LDD Lijst Dedecker 

INDEP-ONAFH Indépendant - Onafhankelijk 

 

Abréviations dans la numérotation des publications : Afkortingen bij de nummering van de publicaties : 

DOC 53 0000/000  Document parlementaire de la 53
e
 législature, suivi du n° de 

base et du n° consécutif  

DOC 53 0000/000  Parlementair stuk van de 53
e
 zittingsperiode + basisnummer en 

volgnummer  

QRVA Questions et Réponses écrites  QRVA Schriftelijke Vragen en Antwoorden  

CRIV Version provisoire du Compte Rendu Intégral (couverture verte) CRIV Voorlopige versie van het Integraal Verslag (groene kaft) 

CRABV Compte Rendu Analytique (couverture bleue) CRABV Beknopt Verslag (blauwe kaft) 

CRIV Compte Rendu Intégral, avec, à gauche, le compte rendu 

intégral définitif et, à droite, le compte rendu analytique traduit 

des interventions (avec les annexes) 

(PLEN: couverture blanche; COM: couverture saumon) 

CRIV Integraal Verslag, met links het definitieve integraal verslag en 

rechts het vertaalde beknopt verslag van de toespraken (met 

de bijlagen) 

(PLEN: witte kaft; COM: zalmkleurige  kaft) 

PLEN Séance plénière  PLEN Plenum  

COM Réunion de commission  COM Commissievergadering 

MOT Motions déposées en conclusion d’interpellations (papier beige) MOT Moties tot besluit van interpellaties (op beigekleurig papier) 

 

Publications officielles éditées par la Chambre des représentants 

Commandes : 

Place de la Nation 2 

1008 Bruxelles 

Tél. : 02/ 549 81 60 

Fax : 02/549 82 74 

www.lachambre.be 

e-mail : publications@lachambre.be 

Officiële publicaties, uitgegeven door de Kamer van volksvertegenwoordigers 

Bestellingen : 

Natieplein 2 

1008 Brussel 

Tel. : 02/ 549 81 60 

Fax : 02/549 82 74 

www.dekamer.be 

e-mail : publicaties@dekamer.be 

 



CRABV 53 COM 897 15/01/2014  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  53E LÉGISLATURE 2013 2014 KAMER-5E ZITTING VAN DE 53E ZITTINGSPERIODE 

 

i 

 

 

SOMMAIRE  INHOUD  

    
Question de M. Olivier Henry à la ministre de la 

Justice sur "la lutte contre l'homophobie et la 

transphobie à l'échelle européenne" (n° 21168) 

1 Vraag van de heer Olivier Henry aan de minister 

van Justitie over "de strijd tegen homo- en 

transfobie op Europees niveau" (nr. 21168) 

1 

Orateurs: Olivier Henry, Annemie 

Turtelboom, ministre de la Justice 
 Sprekers: Olivier Henry, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Questions jointes de 2 Samengevoegde vragen van 2 
    
- Mme Jacqueline Galant à la ministre de la 

Justice sur "l'ouverture d'un marché public destiné 

à moderniser la téléphonie des prisons" 

(n° 21185) 

2 - mevrouw Jacqueline Galant aan de minister van 

Justitie over "het uitschrijven van een 

overheidsopdracht voor de modernisering van het 

telefoonnetwerk in de gevangenissen" (nr. 21185) 

2 

    
- M. Bert Schoofs à la ministre de la Justice sur 

"l'intention d'installer à terme dans chaque cellule 

de prison un téléphone et d'y prévoir également 

une connexion internet" (n° 21309) 

2 - de heer Bert Schoofs aan de minister van 

Justitie over "het voornemen om op termijn in elke 

gevangeniscel een telefoontoestel te installeren 

en er eveneens een internetverbinding te 

voorzien" (nr. 21309) 

2 

Orateurs: Bert Schoofs, Annemie 

Turtelboom, ministre de la Justice 
 Sprekers: Bert Schoofs, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Question de Mme Juliette Boulet à la ministre de 

la Justice sur "la circulaire COL 17/2013 des 

procureurs généraux" (n° 21200) 

3 Vraag van mevrouw Juliette Boulet aan de 

minister van Justitie over "de 

omzendbrief COL 17/2013 van de procureurs-

generaal" (nr. 21200) 

3 

Orateurs: Juliette Boulet, Annemie 

Turtelboom, ministre de la Justice 
 Sprekers: Juliette Boulet, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Question de M. Bert Schoofs au ministre des 

Finances, chargé de la Fonction publique, sur "le 

sort de l'indemnité de procédure dans le cadre de 

l'introduction de la TVA sur les prestations des 

avocats" (n° 21316) 

5 Vraag van de heer Bert Schoofs aan de minister 

van Financiën, belast met Ambtenarenzaken, over 

"het lot van de rechtsplegingsvergoeding in het 

licht van de invoering van de btw op prestaties 

van advocaten" (nr. 21316) 

5 

Orateurs: Bert Schoofs, Annemie 

Turtelboom, ministre de la Justice 
 Sprekers: Bert Schoofs, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Questions jointes de 5 Samengevoegde vragen van 5 
    
- M. Stefaan Van Hecke à la ministre de la Justice 

sur "les conditions de travail à l'IFJ" (n° 21470) 
5 - de heer Stefaan Van Hecke aan de minister van 

Justitie over "de werkomstandigheden bij het IGO" 

(nr. 21470) 

5 

    
- Mme Manuella Senecaut à la ministre de la 

Justice sur "le fonctionnement de l'Institut de 

formation judiciaire" (n° 21513) 

5 - mevrouw Manuella Senecaut aan de minister 

van Justitie over "de werking van het Instituut voor 

Gerechtelijke Opleiding" (nr. 21513) 

5 

Orateurs: Stefaan Van Hecke, président du 

groupe Ecolo-Groen, Manuella Senecaut, 

Annemie Turtelboom, ministre de la Justice 

 Sprekers: Stefaan Van Hecke, voorzitter van 

de Ecolo-Groen-fractie, Manuella Senecaut, 

Annemie Turtelboom, minister van Justitie 

 

    
Questions jointes de 7 Samengevoegde vragen van 7 
    
- Mme Kristien Van Vaerenbergh à la ministre de 

la Justice sur "l'audit du CSJ auprès du tribunal 

de première instance d'Anvers" (n° 20888) 

7 - mevrouw Kristien Van Vaerenbergh aan de 

minister van Justitie over "de audit van de HRJ bij 

de rechtbank van eerste aanleg van Antwerpen" 

(nr. 20888) 

7 

    
- M. Bert Schoofs à la ministre de la Justice sur 7 - de heer Bert Schoofs aan de minister van 7 



 15/01/2014 CRABV 53 COM 897 

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  53E LÉGISLATURE 2013 2014 KAMER-5E ZITTING VAN DE 53E ZITTINGSPERIODE 

 

ii 

"l'audit du Conseil supérieur de la Justice sur le 

fonctionnement du tribunal de première instance 

d'Anvers" (n° 21024) 

Justitie over "de audit van de Hoge Raad voor de 

Justitie over de werking van de rechtbank van 

eerste aanleg te Antwerpen" (nr. 21024) 

Orateurs: Bert Schoofs, Annemie 

Turtelboom, ministre de la Justice 
 Sprekers: Bert Schoofs, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Questions jointes de 8 Samengevoegde vragen van 8 
    
- M. Stefaan Van Hecke à la ministre de la Justice 

sur "les archives de la répression" (n° 21471) 
8 - de heer Stefaan Van Hecke aan de minister van 

Justitie over "de repressiearchieven" (nr. 21471) 
8 

    
- Mme Kristien Van Vaerenbergh à la ministre de 

la Justice sur "l'accès aux archives de la 

répression" (n° 21567) 

8 - mevrouw Kristien Van Vaerenbergh aan de 

minister van Justitie over "de toegang tot 

repressiearchieven" (nr. 21567) 

8 

Orateurs: Stefaan Van Hecke, président du 

groupe Ecolo-Groen, Annemie Turtelboom, 

ministre de la Justice 

 Sprekers: Stefaan Van Hecke, voorzitter van 

de Ecolo-Groen-fractie, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 

 

    
Questions jointes de 9 Samengevoegde vragen van 9 
    
- M. Georges Gilkinet à la ministre de la Justice 

sur "le traitement par le parquet de Bruxelles du 

dossier Fortis et les conséquences de l'arrêt de la 

Cour constitutionnelle hollandaise du 

6 décembre 2013 sur ce même dossier" 

(n° 21499) 

9 - de heer Georges Gilkinet aan de minister van 

Justitie over "de behandeling van het 

Fortisdossier door het parket van Brussel en de 

gevolgen van het arrest van 6 december 2013 van 

het Nederlandse Grondwettelijk Hof over 

datzelfde dossier" (nr. 21499) 

9 

    
- Mme Meyrem Almaci au ministre des Finances, 

chargé de la Fonction publique, sur "le dossier 

Fortis" (n° 21504) 

9 - mevrouw Meyrem Almaci aan de minister van 

Financiën, belast met Ambtenarenzaken, over 

"het Fortisdossier" (nr. 21504) 

9 

    
- Mme Meyrem Almaci à la ministre de la Justice 

sur "le dossier Fortis" (n° 21505) 
9 - mevrouw Meyrem Almaci aan de minister van 

Justitie over "het Fortisdossier" (nr. 21505) 
9 

Orateurs: Georges Gilkinet, Meyrem Almaci, 

Annemie Turtelboom, ministre de la Justice 
 Sprekers: Georges Gilkinet, Meyrem Almaci, 

Annemie Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Question de Mme Manuella Senecaut à la 

ministre de la Justice sur "la succession des 

magistrats au parquet fédéral" (n° 21511) 

11 Vraag van mevrouw Manuella Senecaut aan de 

minister van Justitie over "de opvolging van de 

magistraten bij het federaal parket" (nr. 21511) 

11 

Orateurs: Manuella Senecaut, Annemie 

Turtelboom, ministre de la Justice 
 Sprekers: Manuella Senecaut, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Question de M. Stefaan Van Hecke à la ministre 

de la Justice sur "le classement sans suite des 

dossiers relatifs aux requins pèlerins" (n° 21521) 

12 Vraag van de heer Stefaan Van Hecke aan de 

minister van Justitie over "de seponering van de 

dossiers met betrekking tot reuzenhaaien" 

(nr. 21521) 

12 

Orateurs: Stefaan Van Hecke, président du 

groupe Ecolo-Groen, Annemie Turtelboom, 

ministre de la Justice 

 Sprekers: Stefaan Van Hecke, voorzitter van 

de Ecolo-Groen-fractie, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 

 

    
Questions jointes de 13 Samengevoegde vragen van 13 
    
- Mme Sabien Lahaye-Battheu à la ministre de la 

Justice sur "le dossier de Ernst & Young sur le 

Fyra transféré au parquet de Bruxelles" 

(n° 20975) 

13 - mevrouw Sabien Lahaye-Battheu aan de 

minister van Justitie over "het dossier van 

Ernst & Young over de Fyra dat aan het parket 

van Brussel werd doorgespeeld" (nr. 20975) 

13 

    
- M. Jef Van den Bergh à la ministre de la Justice 

sur "le dossier Fyra déposé au parquet de 

Bruxelles" (n° 21068) 

13 - de heer Jef Van den Bergh aan de minister van 

Justitie over "het Fyradossier bij het Brusselse 

parket" (nr. 21068) 

13 

    
- M. Tanguy Veys à la ministre de la Justice sur 13 - de heer Tanguy Veys aan de minister van 13 



CRABV 53 COM 897 15/01/2014  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  53E LÉGISLATURE 2013 2014 KAMER-5E ZITTING VAN DE 53E ZITTINGSPERIODE 

 

iii 

"l'enquête menée par le parquet de Bruxelles, 

relative au dossier Ernst & Young sur le Fyra" 

(n° 21107) 

Justitie over "het onderzoek door het parket van 

Brussel naar het dossier van Ernst & Young over 

de Fyra" (nr. 21107) 

Orateurs: Sabien Lahaye-Battheu, Jef Van 

den Bergh, Tanguy Veys, Annemie 

Turtelboom, ministre de la Justice 

 Sprekers: Sabien Lahaye-Battheu, Jef Van 

den Bergh, Tanguy Veys, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 

 

    
Question de Mme Sonja Becq à la ministre de la 

Justice sur "l'installation du tribunal de la famille et 

la réforme de la législation concernant les 

personnes déclarées incapables" (n° 21171) 

15 Vraag van mevrouw Sonja Becq aan de minister 

van Justitie over "de inwerkingtreding van de 

familierechtbank en de hervorming van de 

wetgeving inzake de wilsonbekwamen" 

(nr. 21171) 

15 

Orateurs: Sonja Becq, Annemie Turtelboom, 

ministre de la Justice 
 Sprekers: Sonja Becq, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Questions jointes de 16 Samengevoegde vragen van 16 
    
- Mme Sonja Becq à la ministre de la Justice sur 

"le statut fédéral des parents d'accueil" (n° 21191) 
16 - mevrouw Sonja Becq aan de minister van 

Justitie over "het federaal statuut van 

pleegouders" (nr. 21191) 

16 

    
- Mme Valérie Warzée-Caverenne à la ministre de 

la Justice sur "la reconnaissance juridique des 

familles d'accueil" (n° 21495) 

16 - mevrouw Valérie Warzée-Caverenne aan de 

minister van Justitie over "de juridische erkenning 

van pleeggezinnen" (nr. 21495) 

16 

Orateurs: Sonja Becq, Annemie Turtelboom, 

ministre de la Justice 
 Sprekers: Sonja Becq, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Questions jointes de 17 Samengevoegde vragen van 17 
    
- Mme Carina Van Cauter à la vice-première 

ministre et ministre de l'Intérieur et de l'Égalité 

des chances sur "la nouvelle législation relative à 

la nationalité en vigueur depuis un an" (n° 21387) 

17 - mevrouw Carina Van Cauter aan de vice-

eersteminister en minister van Binnenlandse 

Zaken en Gelijke Kansen over "één jaar nieuwe 

nationaliteitswetgeving" (nr. 21387) 

17 

    
- Mme Nahima Lanjri à la ministre de la Justice 

sur "le nombre de demandes de déclaration de 

nationalité" (n° 21526) 

17 - mevrouw Nahima Lanjri aan de minister van 

Justitie over "het aantal aanvragen van 

nationaliteitsverklaring" (nr. 21526) 

17 

Orateurs: Carina Van Cauter, Nahima Lanjri, 

Annemie Turtelboom, ministre de la Justice 
 Sprekers: Carina Van Cauter, Nahima Lanjri, 

Annemie Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Question de Mme Sonja Becq à la ministre de la 

Justice sur "les documents à annexer à la requête 

en divorce par consentement mutuel" (n° 21313) 

20 Vraag van mevrouw Sonja Becq aan de minister 

van Justitie over "de neer te leggen documenten 

bij het verzoekschrift tot echtscheiding door 

onderlinge toestemming (EOT)" (nr. 21313) 

20 

Orateurs: Sonja Becq, Annemie Turtelboom, 

ministre de la Justice 
 Sprekers: Sonja Becq, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Question de Mme Sonja Becq à la ministre de la 

Justice sur "le statut et l'exploitation du CPL de 

Gand" (n° 21328) 

21 Vraag van mevrouw Sonja Becq aan de minister 

van Justitie over "het statuut en de uitbating van 

het FPC in Gent" (nr. 21328) 

21 

Orateurs: Sonja Becq, Annemie Turtelboom, 

ministre de la Justice 
 Sprekers: Sonja Becq, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Question de Mme Sonja Becq à la ministre de la 

Justice sur "les intérêts à payer dans le cadre du 

paiement tardif de la rémunération de certains 

aumôniers de prison" (n° 21345) 

23 Vraag van mevrouw Sonja Becq aan de minister 

van Justitie over "de interesten in het kader van 

de laattijdige betaling van enkele 

gevangenisaalmoezeniers" (nr. 21345) 

23 

Orateurs: Sonja Becq, Annemie Turtelboom, 

ministre de la Justice 
 Sprekers: Sonja Becq, Annemie 

Turtelboom, minister van Justitie 
 

    
Question de Mme Sonja Becq à la ministre de la 

Justice sur "la commission d'objectivation des 
24 Vraag van mevrouw Sonja Becq aan de minister 

van Justitie over "de commissie voor de 
24 



CRABV 53 COM 897 15/01/2014  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  53E LÉGISLATURE 2013 2014 KAMER-5E ZITTING VAN DE 53E ZITTINGSPERIODE 

 

17 

néerlandais): Il s'agit en effet d'une proposition de 

loi de Mme Lahaye-Battheu et d'une proposition de 

loi de Mme Becq, qui a été modifiée après que le 

Conseil d'État a rendu son avis. 

 

Het gaat inderdaad om een wetsvoorstel van 

mevrouw Lahaye-Battheu en een wetsvoorstel van 

mevrouw Becq, dat na het advies van de Raad van 

State werd aangepast 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

Présidente: Sonja Becq 

 

Voorzitter: Sonja Becq 

 

14 Questions jointes de 

- Mme Carina Van Cauter à la vice-première 

ministre et ministre de l'Intérieur et de l'Égalité 

des chances sur "la nouvelle législation relative à 

la nationalité en vigueur depuis un an" (n° 21387) 

- Mme Nahima Lanjri à la ministre de la Justice 

sur "le nombre de demandes de déclaration de 

nationalité" (n° 21526) 

 

14 Samengevoegde vragen van 

- mevrouw Carina Van Cauter aan de vice-

eersteminister en minister van Binnenlandse 

Zaken en Gelijke Kansen over "één jaar nieuwe 

nationaliteitswetgeving" (nr. 21387) 

- mevrouw Nahima Lanjri aan de minister van 

Justitie over "het aantal aanvragen van 

nationaliteitsverklaring" (nr. 21526) 

 

14.01  Carina Van Cauter (Open Vld): La nouvelle 

législation relative à la nationalité, qui a fait l'objet 

d'une modification et d'un durcissement, est entrée 

en vigueur le 1er janvier 2013. Les procédures ont 

été simplifiées et leur nombre a diminué. Dans 

combien de cas la nationalité belge a-t-elle déjà été 

accordée sur la base de cette nouvelle législation? 

L'an dernier, combien de demandes introduites 

avant le 21 décembre 2012 ont encore reçu une 

suite favorable sur la base de l'ancienne législation? 

Comment ces décisions ont-elles été motivées? 

L'application de la nouvelle législation pose-t-elle 

problème? 

 

14.01  Carina Van Cauter (Open Vld): De 

aangepaste, strengere nationaliteitswetgeving is 

van kracht sedert 1 januari 2013. Ook het aantal 

procedures werd vereenvoudigd. Hoeveel keer 

werd de Belgische nationaliteit al toegekend op 

basis van die nieuwe wetgeving? En hoe vaak 

gebeurde dat vorig jaar nog op basis van de oude 

wet (aanvragen ingediend voor 21 december 

2012)? Wat waren de motiveringen? Zitten er 

knelpunten in de toepassing van de nieuwe wet?  

 

14.02  Nahima Lanjri (CD&V): Est-il possible 

d’obtenir, par type de procédure, un récapitulatif du 

nombre de demandes et d’octrois de la nationalité 

belge sur la base de la nouvelle législation? En 

2013, combien de personnes ont encore obtenu la 

nationalité belge en vertu de l’ancienne loi? Quelle 

est pour l’heure la principale raison de refus d’octroi 

de la nationalité? 

 

14.02  Nahima Lanjri (CD&V): Krijgen we een 

overzicht van het aantal aanvragen en het aantal 

toekenningen van de Belgische nationaliteit op 

basis van de nieuwe wet, en dit voor de 

verschillende procedures? Aan hoeveel mensen 

werd de Belgische nationaliteit in 2013 nog 

toegekend op basis van de oude wet? Wat is 

tegenwoordig de belangrijkste reden voor weigering 

van de nationaliteit? 

 

14.03 Annemie Turtelboom, ministre (en 

néerlandais): Les données transmises par le 

Registre national fournissent un état des lieux au 

7 janvier 2014 et le bilan suivant pour l’année 2013. 

Sur la base de l’ancienne loi, 28 988 personnes ont 

acquis la nationalité belge. Dans ce nombre, 

9 083 attributions de la nationalité se répartissent 

en 8 613 octrois en vertu de l’article 12 du Code de 

la nationalité belge, c’est-à-dire des enfants 

obtenant la nationalité dans la foulée de l’acquisition 

de la nationalité par leurs parents, et en 470 octrois 

en vertu des articles 11 et 11bis concernant 

l’attribution de la nationalité à des migrants des 

deuxième et troisième générations moyennant 

certaines conditions.  

 

14.03 Minister Annemie Turtelboom (Nederlands): 

De gegevens die wij hebben ontvangen van het 

Rijksregister, geven de toestand weer op 

7 januari 2014. Hieruit blijkt het volgende beeld voor 

2013. Onder het regime van de oude wetsartikelen 

verwierven 28.988 mensen de Belgische 

nationaliteit. Hieronder vallen 9.083 toekenningen, 

onder te verdelen in 8.613 via artikel 12 van het 

Wetboek van de Belgische nationaliteit – kinderen 

die de nationaliteit verkrijgen door de 

nationaliteitsverkrijging van de ouders – en 470 via 

de artikelen 11 en 11bis betreffende de toekenning 

van de Belgische nationaliteit onder bepaalde 

voorwaarden aan migranten van de tweede en 

derde generatie. 
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Dans 12 139 dossiers, la nationalité belge a été 

acquise par déclaration sur la base des articles 

12bis, 13, 14, 16 et 24 et dans 7 766 dossiers, il 

s’agit de naturalisation sur la base de l’article 19. 

Voilà pour le bilan des acquisitions de la nationalité 

en vertu de l’ancienne législation.  

 

In 12.139 gevallen gaat het om verkrijging door 

verklaring, via artikel 12 bis, 13, 14, 16 en 24, en in 

7.766 gevallen om naturalisatie via artikel 19. Tot 

zover de verwervingen via de oude wet.. 

 

Dans le cadre de la nouvelle loi, 4 981 étrangers ont 

acquis la nationalité belge. Ce chiffre inclut 

1 526 octrois, dont 1.371 par le biais de l'article 12 

et 155 par le biais de l'article 11. Je viens donc de 

vous expliquer 1 526 des 4 981 naturalisations. En 

outre, 3 111 personnes ont acquis la nationalité par 

la déclaration dans le cadre de l'article 12bis et 24, 

et 344 par naturalisation, en vertu de l'article 19. 

 

Sur la base de ces articles, 33 969 étrangers au 

total ont été enregistrés comme Belges en 2013. Je 

fournirai à la commission une copie de cette 

réponse. 

 

Il n'existe pas de données statistiques globales 

concernant le nombre de demandes de nationalité 

introduites, parce que les communes n'introduisent 

pas ces données dans le Registre national. Je ne 

dispose pas encore des statistiques des autorités 

judiciaires en ce qui concerne le nombre de 

demandes. Je les obtiendrai au printemps. Dès lors, 

une certaine prudence demeure de mise dans 

l'interprétation des chiffres. 

 

Les dispositions de la nouvelle loi sont plus 

complexes que celles de la précédente. Les 

conditions d'application de la nouvelle loi impliquent 

un durcissement global. Mes services ont fourni un 

effort particulier pour expliquer cette législation le 

mieux possible aux praticiens du droit. Il faut 

toujours un certain temps à chacun pour s'adapter à 

de nouvelles notions. 

 

Volgens de nieuwe wet verwierven 

4.981 vreemdelingen de Belgische nationaliteit. Dat 

zijn 1.526 toekenningen, waarvan 1.371 via 

artikel 12 en 155 via artikel 11. Van die 4.981 heb ik 

er nu 1.526 uitgelegd. Er waren 

3.111 nationaiteitsverwervingen door de verklaring 

via artikel 12bis en 24 en 344 via naturalisatie, 

artikel 19.  

 

Op basis van deze artikelen werden in 2013 in 

totaal 33.969 vreemdelingen geregistreerd als Belg. 

Ik bezorg de commissie een kopie van dit antwoord. 

 

 

Over het aantal ingediende nationaliteitaanvragen 

bestaan geen globale statistische gegevens, omdat 

de gemeenten die gegevens niet invoeren in het 

Rijksregister. Ik beschik nog niet over de 

statistieken van de gerechtelijke autoriteiten inzake 

het aantal aanvragen. Ik krijg die in het voorjaar. 

Enige voorzichtigheid bij de interpretatie van de 

cijfers is voorlopig dan ook aangewezen.  

 

 

De bepalingen van de nieuwe wet zijn complexer 

dan die van de vorige wet. De 

toepassingsvoorwaarden van de nieuwe wet 

houden een algemene verstrenging in. Mijn 

diensten hebben een bijzondere inspanning 

geleverd om deze wetgeving zo goed mogelijk toe 

te lichten bij de rechtspractici. Het vraagt altijd een 

zekere tijd voor iedereen om zich aan nieuwe 

begrippen aan te passen.  

 

Un rapport au Roi circonstancié a été joint aux 

arrêtés d'exécution. Nous avons en outre rédigé 

une circulaire détaillée. Enfin, mes services ont 

participé à des formations de magistrats de parquet 

ainsi qu'à des journées de formation d'officiers de 

l'état-civil.  

 

 

Les nouvelles dispositions n'étant en vigueur que 

depuis un an, il est trop tôt pour que des tendances 

claires se dessinent. De plus, à ma connaissance, 

nous ne disposons pas encore de jurisprudence. Et 

s'agissant du motif de refus le plus important, je ne 

peux pas en dire grand-chose aujourd'hui.  

 

Bij de uitvoeringsbesluiten werd een uitgebreid 

verslag aan de Koning gevoegd. We hebben ook 

een gedetailleerde rondzendbrief opgesteld. 

Daarnaast namen mijn diensten deel aan 

opleidingen van parketmagistraten en aan 

vormingsdagen van de ambtenaren van Burgerlijke 

Stand. 

 

De nieuwe bepalingen zijn pas een jaar van kracht, 

het is dus te vroeg om duidelijke tendensen waar te 

nemen. Bovendien beschikken wij bij mijn weten 

nog niet over rechtspraak. Ook over de 

belangrijkste weigeringsgrond kan ik vandaag nog 

niet veel zeggen.  

 

14.04  Carina Van Cauter (Open Vld): Si j'ai bien 

compris, on dénombre actuellement un peu moins 

14.04  Carina Van Cauter (Open Vld): Als ik het 

goed heb gehoord, zijn er een kleine 5.000 
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de 5 000 octrois de la nationalité belge sur la base 

de la législation actuelle et près de 29 000 sur la 

base de l'ancienne législation. C'est donc une 

histoire qui est en train de se terminer ou en tout 

cas, c'est une évolution qui semble aller dans ce 

sens. En 2012, le nombre d'octrois était encore 

supérieur à 45 000. Nous avons donc réussi à 

éliminer le subterfuge qui permettait d'utiliser 

abusivement la législation sur la nationalité comme 

un canal migratoire en durcissant les conditions 

d'acquisition de la nationalité et en conditionnant 

celle-ci à une bonne conduite, à un séjour légal sur 

le territoire, à la connaissance d'une langue 

nationale, à l'intégration et au travail.  

 

toekenningen van de Belgische nationaliteit op 

basis van de huidige wetgeving en bijna 29.000 op 

basis van de oude wetgeving. Dat is dus een 

aflopend scenario. Dat wijst dus op een aflopend 

scenario. In 2012 bedroeg het aantal toekenningen 

nog meer dan 45.000. Door het strenger maken van 

de voorwaarden en door het verwerven van de 

nationaliteit te koppelen aan goed gedrag, legaal 

verblijf op het grondgebied, taal, integratie en werk, 

zijn we er dus in geslaagd om de achterdeur die 

toeliet om de nationaliteitswetgeving als 

migratiekanaal te misbruiken, te sluiten.  

 

14.05  Carina Van Cauter (Open Vld): Sur la base 

des rétributions encaissées de 150 euros par 

dossier de demande, on peut quand même évaluer 

combien de demandes sont effectivement 

encaissées. Fin septembre 2013, il s'agissait de 

5 000 demandes en application de la nouvelle loi. 

La diminution est donc importante également. 

 

Il est clair qu'une nouvelle législation peut porter ses 

fruits rapidement si elle est rapidement suivie 

d'arrêtés d'exécution et de circulaires. 

 

14.05  Carina Van Cauter (Open Vld): Op basis 

van de geïnde retributies van 150 euro per 

aanvraagdossier kan men toch berekenen hoeveel 

aanvragen er effectief worden ingediend. Eind 

september 2013 waren er dat 5.000 in toepassing 

van de nieuwe wet. Ook dat is een flinke daling.  

 

 

Het is duidelijk dat nieuwe wetgeving snel vruchten 

kan afwerpen als ze vlot gevolgd wordt door 

uitvoeringsbesluiten en rondzendbrieven. 

 

14.06  Nahima Lanjri (CD&V): Les demandes ont 

diminué d'un quart par rapport à l'année dernière. 

Normalement, cette tendance se poursuivra. 

 

 

Pour l'instant, des dossiers de 2013 sont encore en 

cours de traitement; les chiffres définitifs des 

acquisitions de la nationalité ne sont donc pas 

encore connus. 

 

14.06  Nahima Lanjri (CD&V): De aanvragen zijn 

met een kwart gedaald ten opzichte van het jaar 

voordien. Normaal gezien zal die trend zich 

voortzetten.  

 

Nu is men nog dossiers uit 2013 aan het afwerken, 

de definitieve cijfers van verwervingen kennen we 

dus nog niet.  

 

14.07  Annemie Turtelboom, ministre (en 

néerlandais): Il y a encore 29 000 anciens dossiers 

pour l'instant mais ce nombre continuera à 

diminuer. Sur la base de la nouvelle loi, il y a 

environ 5 000 demandes par an. 

 

14.07 Minister Annemie Turtelboom (Nederlands): 

Nu zijn er nog 29.000 oude dossiers, maar dat 

aantal zal blijven dalen. Op basis van de nieuwe wet 

zijn er ongeveer 5.000 aanvragen per jaar.  

 

14.08  Nahima Lanjri (CD&V): Cette dernière 

conclusion me semble un peu prématurée. 

 

Si seulement 5 000 demandes ont été déposées 

jusqu'à septembre, j'en déduis qu'il n'y pas 

tellement de refus dans les dossiers nouvellement 

déposés en application de la nouvelle procédure. 

 

14.08  Nahima Lanjri (CD&V): Dat laatste lijkt me 

een wat voorbarige conclusie.  

 

Als er maar 5.000 aanvragen waren ingediend tot 

september, leid ik daar uit af dat van de nieuw 

ingediende dossiers onder de nieuwe procedure er 

niet zo heel veel worden afgewezen. 

 

Le fait que les personnes n’introduisent leur 

demande d’acquisition de la nationalité que 

lorsqu’elles sont certaines de remplir la totalité des 

conditions requises constitue une évolution positive. 

Les services ont ainsi moins de travail et le nombre 

de refus diminue. Les candidats procèdent eux-

mêmes à la sélection.  

Op zich is het positief dat mensen pas hun 

nationaliteit aanvragen wanneer zij weten dat zij aan 

alle criteria voldoen. Dat bespaart de diensten veel 

werk en afwijzingen: de selectie gebeurt bij 

betrokkenen zelf.  
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Seule une poignée des 344 dossiers introduits 

auprès de la commission des Naturalisations 

bénéficieront d’une décision favorable. La nouvelle 

loi stipule effectivement que cette procédure ne 

concerne que les personnes qui témoignent à la 

Belgique de mérites exceptionnels dans les 

domaines scientifique, sportif ou culturel. Nous 

constatons par ailleurs que les demandes 

introduites par l’entremise des administrations 

communales reçoivent pour la plupart une réponse 

positive. 

 

Nous n’aurons de toute manière un bilan complet 

pour 2013 que dans le courant de cette année.  

  

Présidente: Carina Van Cauter. 

 

Van de 344 bij de commissie voor de Naturalisaties 

ingediende dossiers zal er slechts een handvol 

worden goedgekeurd. In de nieuwe wet staat 

immers dat deze weg enkel geldt voor mensen die 

een uitzonderlijke bijdrage leveren aan ons land op 

het vlak van wetenschap, sport of cultuur. De 

aanvragen via de gemeenten krijgen dan weer wel 

bijna allemaal een positief antwoord.  

 

 

 

 

Een volledig beeld van 2013 krijgen we sowieso pas 

in de loop van dit jaar. 

 

Voorzitter: Carina Van Cauter.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

15 Question de Mme Sonja Becq à la ministre de 

la Justice sur "les documents à annexer à la 

requête en divorce par consentement mutuel" 

(n° 21313) 

 

15 Vraag van mevrouw Sonja Becq aan de 

minister van Justitie over "de neer te leggen 

documenten bij het verzoekschrift tot 

echtscheiding door onderlinge toestemming 

(EOT)" (nr. 21313) 

 

15.01  Sonja Becq (CD&V): La nouvelle loi sur le 

divorce est entrée en vigueur le 1
er

 septembre 2013 

et stipule qu’une série de documents ne doivent 

plus être déposés lors de l’introduction de la 

requête en divorce par consentement mutuel 

(DCM). Inutile désormais d’annexer des extraits 

d’acte de naissance ou de mariage et des preuves 

de nationalité, puisque le tribunal peut les 

demander automatiquement et, le cas échéant, le 

juge peut demander à la partie la plus diligente de 

lui transmettre certaines informations. Il nous 

revient qu’en dépit des nouvelles dispositions 

légales, certains greffes persistent pourtant à exiger 

ces documents. 

 

 

Quels sont les greffes concernés? Ont-ils reçu des 

instructions leur enjoignant de demander la 

transmission de ces documents et dans 

l’affirmative, pour quelle raison? Un problème 

analogue existe-t-il également pour le dépôt d’une 

requête en adoption et en divorce pour désunion 

irrémédiable des époux? Le greffier peut-il refuser 

de réceptionner la requête en divorce par 

consentement mutuel en cas d’absence de ces 

documents? La ministre prendra-t-elle des mesures 

pour concrétiser les projets de simplification 

administrative? 

 

15.01  Sonja Becq (CD&V): De nieuwe 

echtscheidingswet trad in werking op 1 september 

2013 en bepaalt dat bij de indiening van het 

verzoekschrift echtscheiding door onderlinge 

toestemming (EOT) een reeks documenten niet 

langer moet worden ingediend. Uittreksels uit de 

geboorte- of de huwelijksakte en bewijzen van 

nationaliteit moeten dus niet meer bij het 

verzoekschrift worden gevoegd. De rechtbank kan 

die documenten immers automatisch opvragen en 

indien nodig kan de rechter de meest gerede partij 

verzoeken om inlichtingen te verstrekken. Naar 

verluidt blijven sommige griffies toch die 

documenten vragen, ook al is dat volgens de wet 

niet meer nodig.  

 

Over welke griffies gaat het? Werd een instructie 

gegeven op grond waarvan die documenten toch 

nog moeten worden verstrekt? Waarom? Doet het 

probleem zich ook voor bij het verzoekschrift tot 

adoptie en het verzoekschrift tot echtscheiding in 

geval van onherstelbare ontwrichting? Kan een 

griffier weigeren het verzoekschrift EOT in 

ontvangst te nemen als die documenten ontbreken? 

Zal de minister maatregelen nemen opdat de 

beoogde administratieve vereenvoudiging toch 

wordt gerealiseerd? 

 

15.02  Annemie Turtelboom, ministre (en 

néerlandais): L’article 1288bis du Code judiciaire 

stipule qu’une série d’extraits d’actes de l’État civil 

et d’autres documents doivent être annexés à la 

15.02 Minister Annemie Turtelboom (Nederlands): 

Artikel 1288bis van het Gerechtelijk Wetboek 

bepaalt dat in bijlage bij het verzoekschrift EOT een 

aantal uittreksels uit de burgerlijke stand en andere 


